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Økonomiudvalgsmødet d. 11-09-2000

Åben dagsorden 
Punkt Resumé In it Sagsid
161 Salg afjord i Gerlev til Dansk Boligselskab JP 14075
162 Godkendelse af skema A - Ombygning/renovering af 

De Tre Ege MRC 14775
163 Godkendelse af skema A - Nybygning De Tre Ege MRC 14778
164 Budgetopfølgning år 2000 vedrørende Løn JOJ 14655
165 Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg AJ 12503
166 Agenda 21 Center/ Miljøforum SA 12419
167 Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel EM 12416
168 Nedsættelse af ejendomsskatten for Kong Frederik VII"s 

Stiftelse som følge af orkanen den 3.12.1999 SUS 14033
169 Ansøgning om midler til dækning af underskud - Musikskolen EK 12782
170 Mødediæter til medlemmerne af det fælleskommunale 

koordinationsudvalg PH 14685
171 Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og 

Møllevej AS 14035
172 Redegørelse for det frivillige sociale arbejde iflg. 

Servicelovens §115 PH 13133
173 Kultur- og fritidspolitik for Jægerspris kommune. EK 14670
174 Ny lov om biblioteksvirksomhed EK 14672
175 Fast træffetid for udvalgsformænd AMJ 14414
176 Revison af regnskabet for året 1999 JOJ 14521
177 Delberetning nr. 131 fra Kommunernes Revisionsafdeling 

vedr. 1999 - Områder med statsrefusion JOJ 14779
178 Jægerspris almennyttige Boligselskab -årsregnskab 1999 JK 14774
179 Skatteafdelingens beretning for perioden 1. juli 99 til 30. 

juni 2000 JH 14768
180 Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen 2000 PH 14220
181 Forslag fra Frederiksborg Amts sygehusvæsen om ny 

betalingsordning for ventepatienter KUK 13703
182 Medarbejdere i Spisestedet indgår i jobrotationsprojekt 

vedr. økologi, miljø og sundhed KUK 14686
183 Fordeling af flygtningekvoter for 2000, 2001 og 2002 EN 14006
184 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden 
Punkt Resumé Init. Sagsid
185 Kontrakt vedr. natrenovation EM 14691
186 Ansøgning om betaling af 6 måneders genoptræningsophold 

på Filadelfia iht. SEL § 93 EN 14676
187 Registrering af foranstaltninger og indberetning til 

kommunalbestyrelsen vedr. magtanvendelse KUK 14504
188 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 161

Møde BY d. 20-06-2000

Journalnr. BM-13.06.02G01 Sagsid: 14075 Sagsbehandler: JP/SEK

Salg afjord i Gerlev til Dansk Boligselskab

Fmd. init.

Økonomi:

kr. 1.534.000

Bilag:

Brev af 7.9.2000 fra Dansk Boligselskab, Skema A samt tegninger fra Mangor & Nagel vedlagt i 
sagen.

Sagsfremstilling:

Byrådet vedtog på mødet d. 16. maj d.å., vedr. salg afjord til Dansk Boligselskab,

• at ibrugtagning af boliger fremskyndes i forhold til den foreslåede indflytning 01.11.2001
• at der betales fuld tilslutningsafgift,
• at boligselskabet skal købe et samlet areal (råjord) hvilket indebærer 1 vandstik og 1 kloakstik, 

samt at boligselskabet afholder de interne modningsudgifter som veje, stier m.v.,
• at der indgåes en fast aftale med boligselskabet om, at man får anvisningsret til den 

samlede bebyggelse, eller anvisning af i alt 8 boliger til flygtninge,
• at der skal tages forbehold om, at evt. pilotering skal afholdes af boligselskabet uden udgift 

for Jægerspris kommune.

Den 14. juni 2000 har Dansk Boligselskab, på baggrund af møde på rådhuset d. 31. maj d.å., 
fremsendt nyt oplæg til køb afjord og byggeri.

Økonomisk er tallene følgende:

Nyt oplæg

Total anskaffelsessum 10.958.000 kr.
14 % grundkapital 1.534,000 kr.
husleje pr m2/år 703 kr.

Tidligere oplæg

10.354.000 kr. 
1.449.420 kr. 

680 kr.

Grundkøbesum 723.000 kr. 880.000 kr.
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Ovenstående betyder for Jægerspris kommune en nettoudgift på 811.000 kr. imod tidligere 569.420 
ki*. Heraf kan 200.000 kr. finansieres af beløb afsat til pavilloner.

Boligselskabet tager stadig forbehold for grundens bæreevne. I tilfælde af dårlig bæreevne 
forudsætter boligselskabet en genforhandling af grundkøbesummen. Før betinget skøde må det 
anbefales at der foretages jordbundsundersøgelser.

Boligselskabet foretager den interne kloakering og betaler 10 tilslutningsbidrag, idet det forudsættes 
at tagafvanding udføres over faskine. Den overordnede vej- og stiføring forestås ligeledes af 
selskabet. For så vidt angår vandtilslutning er dette analogt med kloak. Jægerspris kommunes 
samlede indtægter vedr. tilslutningsbidrag til vand og kloak udgør 387.274,40 kr.
Det forudsættes at bebyggelsen er tilsluttet Jægerspris Kraft Varme.

Konsekvenserne af ovenstående ændringer i forhold til det første oplæg betyder en merudgift på 
714.000 kr. Denne merudgift er årsagen til ændringerne i økonomien, idet anskaffelsessummen er 
hævet med 557.000 kr. og grundkøbesummen nedsat med 157.000 kr.

Boligselskabet er indstillet på at fremme byggeriet mest muligt. Såfremt Jægerspris kommune er 
indstillet på at give dispensation fra udbudscirkulæret, vil en aftale med en lokal entreprenør om at 
gå tidligt ind i projekterings fasen og derved sikre økonomien, afkorte projekterings- og 
prisfastsættelsesforløbet væsentligt.

Boligselskabet er indstillet på at udvide den eksisterende frivillige aftale med 10 boliger.

Indstilling:

Økonomiudvalg og byråd bedes tage stilling til

• Boligselskabets reviderede projekt.
• Økonomien i projektet
• Om der skal dispenseres fra udbudscirkulæret.

Administrationen den 16-06-200Q

Økonomiudvalgets indstilling vil foreligge til byrådets møde.

Møde i OK den 20-06-2000 

Beslutning:

Økonomiudvalget anbefaler administrationens indstilling.

Det skal præciseres i aftalen med boligselskabet, at boligselskabet skal foranstalte og afholde 
udgiften til jordbundsundersøgelse indenfor en periode på 20 dage.
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Beslutning:

Byrådet godkender økonomiudvalgets indstilling af 20.06.2000.

Ledelsessekretariatet d. 7. september 2000:

Ved skrivelse dateret d. 7. september 2000 fremsender Dansk Boligselskab Skema A til endelig 
godkendelse. Dette sker på baggrund af resultaterne af de jordbundsundersøgelser som er foretaget 
efter byrådets beslutning d. 20. juni 2000.
Resultatet af jordbundsundersøgelserne ændrer ikke ved det tidligere fremsendte økonomiske 
grundlag. Dette er ensbetydende med at Jægerspris Boligselskab frafalder forbeholdet vedr. 
grundens bæreevne.

Det fremsendte skema A indstilles til Byrådets godkendelse.

Møde i OK den 11-09-2000

Jr. nr.: __
Besvaret: -
Sagen til:
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Punkt 162

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-03.02.12S00 Sagsid: 14775 Sagsbehandler: MRC/SU Fmd. init.

Godkendelse af skema A - Ombygning/renovering af De Tre Ege

Økonomi:

Bilag: Hovedtal for kommunen (20.08.2000)

Sagsfremstilling:

Byrådet har på mødet d. 15. august 2000 godkendt det endelige projekt vedr. udbygning og 
renovering af De Tre Ege. Byrådets godkendelse indebærer, at de nuværende bygninger renoveres til 
at omfatte ialt 24 enheder samt, at der bygges 2 nye enheder af 12 boliger.

For at projektet kan igangsættes skal Jægerspris kommune godkende Skema A som er et tilsagn om 
støtte til byggeriet.

Konsulent Keld Anker Nielsen har fremsendt “skema A - tal” vedr. ombygning/renovering af De 
Tre Ege, Skema A's hovedtal er følgende:

Skema A - Anskaffelsessum:

"Grundkøbesum
-Opførelsesudgifter

Samlet anskaffelsessum

Skema A - Finansiering:

-Kreditforeningslån 
-Kommunalt indskud (14%) 
-Beboernes indskud

Samlet finansiering

9.000.000 kr. 
13.462.447 kr.

22.462.447 kr.

18.868.455 kr. 
3.144.743 kr. 

449.249 kr.

22.462.447 kr.

Ledelsessekretariatet den 05.09,2000
Det indstilles, at “Skema A” godkendes med den i sagsfremstillingen anførte anskaffelsessum.
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Forvaltningen bemyndiges til, at korrigere skema A indenfor den angivne anskaffelsessum inden 
indberetning til BOSSINF finder sted.

Et eventuelt korrigeret skema A vil blive fremsendt til Byrådets efterretning.

Beslutning:

Jr. nr.:__
Besvaret:
Sagen til: 7S Y
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Punkt 163

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-03.02.12S00 Sagsid: 14778 Sagsbehandler: MRC/SU Fmd. init.

Godkendelse af skema A - Nybygning De Tre Ege

Økonomi:

Bilag: Hovedtal for kommunen (20.08,2000)

Sagsfremstilling:

Byrådet har på mødet d. 15. august 2000 godkendt det endelige projekt vedr. udbygning og 
renovering af De Tre Ege. Byrådets godkendelse indebærer, at de nuværende bygninger renoveres til 
at omfatte i alt 24 enheder samt, at der bygges 2 nye enheder af 12 boliger.

For at projektet kan igangsættes skal Jægerspris kommune godkende Skema A som er et tilsagn om 
støtte til byggeriet.

Konsulent Keld Anker Nielsen har fremsendt “skema A - tal” vedr. nybygning af 2 enheder med 
hver 12 boenheder De Tre Ege. Skema A's hovedtal er følgende:

Skema A - Anskaffelsessum:

-Grundkøbesum 
- Opførel sesu dgifter

Samlet anskaffelsessum

Skema A - Finansiering:

-Kreditforeningslån 20.079.096 kr.
-Kommunalt indskud (14%) 3.346.516 kr.
-Beboernes indskud 478.074 kr.

23.903.686 kr.

2.900.000 kr.
21.003.686 kr.

23.903.686 kr.

Samlet finansiering
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Ledelsessekretariatet den 05.09.2000
Det indstilles, at “Skema A” godkendes med den i sagsfremstillingen anførte anskaffelsessum.

Forvaltningen bemyndiges til, at korrigere skema A indenfor den angivne anskaffelsessum inden 
indberetning til BOSSINF finder sted.

Et eventuelt korrigeret skema A vil blive fremsendt til Byrådets efterretning.
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Punkt 164

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-00.01009 Sagsid: 14655 Sagsbehandler: JOJ/BOG Fmd. init. 

Budgetopfølgning år 2000 vedrørende Løn

Økonomi: 2,0 mio. kr.

Bilag: Notat af 8. august 2000

Sagsfremstilling:

Lønbudgetopfølgningen pr. ultimo august 2000 viser et samlet forbrug 124,9 mio. kr.

Lønudbetalingen for august har udgjoit 15,5 mio. kr. Det samlede skøn for 2000 på baggrund af 
august lønudbetalingen vil være 185,5 mio. kr.

Ledelsessekretariatet den 05.09.2000
Det anbefales for økonomiudvalg og byråd, at der meddeles den nødvendige tillægsbevilling for år 
2000 på 2,0 mio. kr. samt, at tillægsbevillingen indregnes i budget 2001 og fremefter.

Beslutm""*

Besvaret:
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Punkt 165

Møde i ØK d. 13-06-00

Journalnr. BM-00,01008 Sagsid: 12503 Sagsbehandler: AJ/BOG Fmd. init.

Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg

Økonomi:

Bilag: 5 anlægsregnskaber 

Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling fremsender anlægsregnskaber vedrørende:

Sted Anlægsudgift Bevilling Mer/mindre-
udgift/indtægt

Renovering af bygninger 4.408.414,71 4.361.700 -46.714,71
Christiansminde/vænget 4.128.927,43 3.712.300 -416.627,43
Bassin Vænget 5.839.697,52 6.164.900 +325.202,48
Kloakledninger i Hovedgaden 6.414.169,18 6.864.900 +450.730,82
Vandmåler 5.391.714,18 5.400.290 +8.575,82

I alt mindreforburg +321.166,98

+ = Mindreforbrug 
- = Merforbrug

Økonomisk afdeling den 6. juni 2000.

Regnskaberne indstilles til godkendelse.

Beslutning:

Sagen oversendes til TMU.

Fællesforvaltningen d. 14,08.00:

Anlægsregnskaberne vedrører:
1. Bygningsrenovering perioden for 1996 - 1999 som vedrører større istandsættelsesarbejder.
2. Christiansminde og Vænget, hvor projektperioden strukket sig over 1994 - 1997.
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3. Bassin Vænget, hvor er anlægsprojektet startet i 1995 og afsluttet i 1996.
4. Kloakledninger Hovedgaden, hvor projektet er startet i 1994 og afsluttet i 1999.
5. Projektet vedr. vandmålere har været affødt af det lovpligtige krav om afregning af vand skulle 

gøres forbrugsafhængig. Der mangler forsat at blive opsat ca. 80 vandmålere, som er indkøbt. 
Opsætningen vil imidlertid blive fortaget af driftspersonalet og vil derfor ikke kræve yderligere 
forbrug på kontoen. En stor del af udgiften er gået til renovering af stophaner som i forbindelse 
med opsætning af målere er blevet konstateret utætte.
Projektet har desuden finansieret investeringer i software i forbindelse med overgang fra 
Columbus FAS til Kommunedata, som er begrundet

Fællesforvaltningen indstiller at anlægsregnskaberne godkendes, og at merforbrug henholdsvis 
mindreforbrug finansieres ved tillægsbevilling.

Møde i TMU den 24-08-2000

Beslutning:

Indstilling tiltrådt.

Møde i OK den 11-09-2000

Jr. nr.:
Besvaret:______
Sagen til: 'T b y
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Punkt 166

Møde TMU d. 24-08-2000

Journalnr. BM-00.16.02 Sagsid: 12419 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Agenda 21 Center/Miljøforum

Økonomi: Frigivelse af kr. 135.000 afsat i budgettet for 2000.

Sagsfremstilling:

Frigivelse af 2000 bevilling til Agenda 21 Centret

Jægerspris Kommune har sammen med Stenløse, Slangerup og Frederikssund kommuner etableret 
et fælles Agenda-21 Center. Centeret er etableret som selvejende institution og er formelt etableret 
pr. 1. juli 2000. Der er holdt stiftende generalforsamling d. 29. juni 2000.
Centeret finansieres af et driftsbidrag fra de deltagende kommune og kan derudover skaffe sig 
indtægter ved at sælge ydelser til kommuner, private og virksomheder.
Kommunernes årlige driftsbidrag fastsættes ud fra befolkningstallet og udgør for Jægerspris 
kommunes vedkommende kr. 135.000 i år 2000 niveau.

I den forbindelse med den stiftende generalforsamling blev der fra bl.a. Jægerspris kommunes 
deltagere givet udtiyk for, at man ønskede at sikre sig et formelt grundlag for at Centret kan 
disponere over det fulde driftstilskud for år 2000, selv om driftsåret kun vil være 6 mdr,.

Det fremgår ikke direkte af det tidligere sagsforløb, at centret kan disponere over det fulde beløb i år 
2000, selv om det på forhånd var forventelig, at Centeret ikke kunne få et fuldt driftår i år 2000. 
Modsat er der, selv om der kunne forventes, at første driftsår ville blive mindre end 12 måneder 
afsat driftsmidler til et helt år i alle de deltagende kommuners budgetter.
Dertil kommer, at centret i opstartfasen vil få nogle etableringsomkostninger, og at det vil være 
hensigtsmæssigt at have en vis likvid driftskapital.

Ledelsessekretariatet d, 11,08.2000
Der er afsat 135.000 kr. i budgettet for 2000 og overslagsårene som det fremgår af 
sagsfremstillingen. Det bør aftales om beløbet skal udbetales én gang årligt eller i rater.

Fællesforyaltningen d. 10.08,00
Fællesforvaltningen indstiller på den baggrund, at Jægerspris Kommune, under forudsætning af at 
de øvrige kommuner gør det samme, frigiver det fulde driftstilskud på kr 135.000 for år 2000, til 
Agenda-21 Centeret.
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Beslutning:

Indstilling tiltrådt.

Møde i OK den 11-09-2000

Jr. nr.:

Besvaret:
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Punkt 167

Møde TMU d. 24-08-2000

Journalnr. BM-00.16P15 Sagsid: 12416 Sagsbehandler: EM/TF Fmd. init.

Samarbejde på kloakområdet - Bycirkel

Økonomi: Der påregnes en udgift på 81.000 kr. årligt i tre år hvis alle 6 kommuner tilslutter sig 
samarbejdet.
Beløbet kan finansieres ved en forøgelse af kloakforsyningens driftsbudget.

Bilag
Bycirkelkommunerne, Offentligt-privat samarbejde på spildevandsområdet. Notat indledende 
strategisk samarbejde

Sagsfremstilling:

På initiativ af borgmestrene i Bycirkelsamarbejdet, blev der i foråret 1999 sat et arbejde igang som 
skulle analysere samarbejdsmodeller inden for spildevandsområdet.

Erhvervsfremme Styrelsen har støttet projektet, men proceduren for at opnå denne støtte var så 
langvarig, at analysearbejdet først kom i gang i efteråret 1999.

Kommunerne i 6-kommu nes amarbejdet samt Bal lemp har deltaget i analysen.

De tekniske chefer og personalet i kloakforsyningerne har været involveret i arbejdet med analysen. 
Som konsulent har COWI-consult medvirket.

Der blev hurtigt identificeret en række områder, hvor kommunerne med fordel kunne samarbejde. 
Det blev derfor besluttet, at påbegynde det uformelle samarbejde i tre arbejdsgrupper:
• ledningsrenovering
• kloakering i det åbne land
• drift af renseanlæg.
Dette samarbejde har fungeret siden efteråret 1999.

I forbindelse med analysearbejdet har man kortlagt driften af kloakforsyningerne i kommunerne, 
herunder serviceniveau. Det blev her klart, at der var temmelig stor forskel på, hvordan man driver 
forsyningen, specielt mellem de mere landlige kommuner og de mere bymæssige.
Man er derfor nået frem til en samarbejdsmodel, der bygger på den såkaldte BUM-model, hvor man 
har adskilt bestillerfunktionen(typisk administrationen på Rådhuset) fra udførerfunktionen, 
(driftsenheden). Hvor mange kommuner har arbejdet med at etablere samarbejde mellem
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driftsenheder er det nyt, at man her foreslår at integrere administrationen, og ikke i første omgang 
ser på driften.

Fordelen ved denne løsning er:
• At den giver den enkelte kommune mulighed for at fastlægge sin egen driftspolitik
• At den dermed bevarer den politiske kontrol i den enkelte kommune
• At den giver mulighed for de samarbejder og udliciteringer, som hver for sig er optimale, uden at 

skulle tage hensyn til et større driftssamarbejde
• At den skitserede model giver mulighed forat udbygge den med andre driftsområder inden for det 

tekniske område
Samarbejdet lægger naturligvis også bindinger på den måde, at hvis den enkelte kommune skal opnå 
fordelene af samarbejdet, kræver det samtidighed i opgaveløsningen og dermed i ressourcetildeling 
og ressourceanvendelse.

Modellen har været præsenteret for borgmestrene og udvalgsformændene den 22. maj 2000, og 
forelagt ved Borgmestermødet i Bycirklen den 21. juni 2000. På det sidstnævnte møde var 
borgmestrene i sekskommunesamarbejdet positive mens Ballerup Kommune meddelte, at de ikke 
vil deltage i et integreret samarbejde med de seks kommuner i Frederiksborg Amt, idet Ballerup 
som en storkøbenhavnsk kommune ikke ligner de øvrige kommuner, men at man fortsat er indstillet 
på at deltage i det uformelle samarbejde.
I Jægerspris Kommune er TMU sidst blevet orienteret på mødet 23.03.00 med efterfølgende 
orientering af ØK og Byråd.

For at få et sådant samarbejde op at stå, skal der udføres en række opgaver som der er redegjort for i 
COWI’s rapport. Det er dels opgaver som skal harmonisere driften af kloakforsyningerne, udarbejde 
grundlaget for styringen af den politiske proces, samt at udarbejde kontraktgrundlaget for det 
fremtidige samarbejde.

En endelig beslutning om at etablere et formaliseret samarbejde på spildevandsområdet, forventes 
forelagt til politisk behandling om ca. 3 år.

Til at stå for arbejdet er der lagt op til, at der i de ca. 3 år ansættes en koordinator. Udgifterne til 
dette arbejde deles mellem de deltagende kommuner i forhold til indbyggerantal. Der er regnet med 
en årlig udgift i en ca. treårig periode på 600.000 kr.

Hvis alle de seks kommuner deltager, skal Jægerspris Kommune dække 9345 / 69182 af dette beløb 
svarende til 81.000 kr.

Ifølge oplægget skal koordinatoren ansættes i forvaltningerne i en af deltagerkommuneme efter 
nærmere aftale mellem borgmestrene. De øvrige kommuner betaler værtskommunen for 
koordinatoren og for øvrig bistand.

Beslutningen om at deltage i projektet med at udarbejde kontrakter mv. er bindende for 
deltagerkommuneme frem til at der skal træffes den endelige beslutning om at etablere et egentligt 
formaliseret samarbejde om ca. tre år.
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Fællesforvaltningen d. 14.08.00
Fællesforvaltningen indstiller, at TMU anbefaler ØK og Byråd:
• At Jægerspris kommune deltager i samarbejdet om at opbygge et tværkommunalt samarbejde på 

spildevandsområdet efter den skitserede model med henblik på, at et beslutningsgrundlag for et 
formaliseret samarbejde forventes forelagt om ca. 3 år.

• At der afsættes 81.000 på kloakforsyningens drift i 2001, 2002 og 2003.
• At koordinatoren ansættes i en af de deltagende kommuner efter aftale med borgmesterene.

Beslutning:

Indstilling tiltrådt idet udvalget samtidig anmoder om en årlig evaluering af samarbejdet.

Jr. nr.:__

Besvaret:
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Punkt 168

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-25.02.00G01 Sagsid: 14033 Sagsbehandler: SUS/TF Fmd. init.

Nedsættelse af ejendomsskatten for Kong Frederik VIFs Stiftelse som følge af 
orkanen den 3.12.1999

Økonomi:

Nedsættelse af kommunal og amtskommunal grundskyld kr. 20.464,18, heraf kommunens andel 
kr. 9.095,19 i 2000.

Bilag:

Notat med beregningsgrundlag.

Sagsfremstilling:

Kong Frederik VII's stiftelse på Jægerspris v/ Nils Sættern anmoder om nedsættelse af 
ejendomsskattebetalingen på ejendommen “Jægerspris skovdistrikt” på g nand af stormfældede 
arealer efter stormen den 3. december 1999.

Ejendommen er en skovejendom, der ejes af Kong Frederiks VITs stiftelse.

50,4800 ha. skov blev stormfældet ved stormen.

Den kommunale ejendomsskattelovs § 8, stk. 3, har følgende ordlyd:
“Stk. 3. Hvor en skov som følge af brand, storm, svampeangreb eller lignende begivenheder har lidt 
skade på træbestanden, og dette har medført, at den på selve skoven faldende del af 
ejendomsværdien er væsentlig lavere end normalværdien, jf. § 15 i lov om vurdering af landets faste 
ejendomme, kan kommunalbestyrelsen fritage en så stor en del af grundværdien, som 
forholdsmæssigt svarer til forskellen mellem normalværdien og den ovennævnte del af 
ejendomsværdien, for kommunal grundskyld i et sådant tidsrum, at skovens normaltilstand kan være 
genoprettet.”

Såfremt nedsættelsen bevilges, kan nedsættelsen have virkning fra den 1, januar 2000. Fritagelsen 
kan vare ved indtil skovens normal tilstand er genoprettet, men forudsætter, at den fritagne del af 
grundværdien reguleres i forbindelse med de årlige vurderinger.

Budget- og regnskabsafdelingen den 7. september 2000

Ingen bemærkninger.
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Fællesforvaltningen den 6. september 2000.

Økonomiudvalg og Byråd bedes afgøre om der skal ske nedsættelse af ejd.skatten for Kong Frederik 
Vil’s Stiftelse.

Beslutning:

y f

(

Jr. nr.:
Besvaret: _____
Sagen t i l : . Z ) / 7
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Punkt 169

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-20.07.02040 Sagsid: 12782 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Ansøgning om midler til dækning af underskud - Musikskolen

Økonomi:
kr. 16.750

Bilag:
[alle bilag er vedlagt i sagen]
Ansøgning fra den afgående bestyrelse om dækning af underskud
Regnskab for den selvejende institution Frederikssund og Jægerspris Musikskole
Revisionsrapport

Sagsfremstilling:
Forvaltningen har modtaget det afsluttende regnskab fra Frederikssund og Jægerspris Musikskole, 
der ophørte pr. 31.12.1999, da Musikskolen blev kommunal.

Regnskabet udviser et underskud på kr. 58.183,07, som den afgående bestyrelse anmoder 
Frederikssund og Jægerspris Kommuner om at dække, udfra den gældende fordelingsnøgle. 
Jægerpris andel af underskuddet er efter denne kr. 16.750.

Jægerspris Kommune har et tilgodehavende på udbetalt løn til lærerne i den nu lukkede musikskole 
påkr. 135.774,79.

Der skal gøres opmærksom på, at Musikskolen i juni 1999 blev bevilget kr. 65.000 til dækning af 
underskud på daværende tidspunkt.

Budget og regnskabafdelingen, 10. august 2000
Der er i budget 2000 afsat kr. 330.800 til musikskolen.

Fællesforvaltningen den 8. august 2000:
Det indstilles til udvalget, at anbefale ØK og Byråd at imødekomme ansøgningen. Underskuddet 
kan dækkes indenfor den økonomiske ramme, der er afsat til drift af kommunal musikskole

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.
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Jr. nr.: 

Besvaret: 
Bagen til:
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Punkt 170

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-81.13.00G01 Sagsid: 14685 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Mødediæter til medlemmerne af det fælleskommunale koordinationsudvalg

Økonomi: 5,500 kr. årligt 

Bilag:
Skrivelse fra Koordinationsudvalget af 4. juli d.å, incl. notat fra formidlingscenter Vest (vedlagt i 
sagen)

Sagsfremstilling:

På sidste Koordinationsudvalgsmøde den 7. juni 2000 blev spørgsmålet om diæter diskuteret. Dette 
spørgsmål er tidligere blevet drøftet på Koordinationsudvalgsmødet den 8. april 1999, men 
udvalgtets beslutning har ikke været behandlet i de 5 kommuners byråd (Frederikssund, Jægerspris, 
Slangerup, Ølstykke samt Stenløse).

Koordinationsudvalget har indstillet følgende til kommunalbestyrelsen:

"  Kommunalbestyrelsen bedes træffe beslutning o?n medlemmerne a f det fælles 
Koordinationsudvalg for komunerne Frederikssund, Jægerspris, Slangerup, Stenløse og Ølstykke 
skal modtage diæter, erstattiing for dokumenteret tabt arbejdsfortjeneste og udgiftsgodtgørelse til 
transport ved deltagelse i udvalgets møder efter reglerne i § 16 a i lov om kommunernes styrelse.

Hvis kommunalbestyrelsen beslutter at udbetale ovenstående, skal det omfatte alle medlemmer af 
udvalget, dog kan medlemmerne a f kommunalbestyrelsen ikke modtage diæter. Endvidere kan 
kommunalt eller statsligt ansatte ikke modtage diæter, når deres arbejde i udvalget er et led i 
på gældendes almindelige arbejde. "

Lovgrundlaget for kommunalbestyrelsen er hjemlet dels i lov om retssikkerhed og administration på 
det sociale område § 29 samt lov om kommunernes styrelse § 16 a.

En stillingtagen til udbetaling af diæter skal samtidig ses i lyset af kommunens praksis på dette 
område, herunder i hvilket omfang der udbetales til eks. skolebestyrelser, folkeoplysningsudvalget 
eet.

Af § 29 i lov om retssikkerhed og administration fremgår det:
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“Kommunalbestyrelsen kan beslutte, at medlemmerne af koordiantionsudvalget får diæter, 
erstatning for dokumenteret tabt arbejdsfortjeneste og udgiftsgodtgørelse efter reglerne i § 16 a lov 
om kommunernes styrelse.

Stk. 2 En beslutning efter stk. 1 skal omfatte alle medlemmer af udvalget,dog kan medlemmer af 
kommunalbestyrelsen ikke modtage diæter. Endvidere kan kommunalt eller statsligt ansatte ikke 
modtage diæter, når deres arbejde i udvalget er et led i pågældendes abnindelige arbejde. ” 
Formidlingscenter Vest har beregnet de økonomiske konsekvenser ved en beslutning om at udbetale 
diæter, og det kan hertil oplyses, at udgiften for Jægerspris kommune årligt vil andrage 5.500 kr., 
som ikke er budgetafsat.

Det skal samtidig bemærkes, at det er en forudsætning for udbetaling af diæter til det 
fælleskomunale Koordinationsudvalg, at de 5 kommuners byråd er enig herom.

Økonomisk afdeling den 9. august 2000

Der er ikke budgetafsat midler til ovennævnte.

Fællesforvaltningen den 9. august 2000

SBK-udvalget bedes tage stilling til, hvorvidt der skal udbetales diæter, erstatning for dokumenteret 
tabt arbejdsfortjeneste og udgiftsgodtgørelse til transport ved deltagelse i udvalgets møder til 
medlemmerne af Koordinationsudvalget.

Udvalgets indstilling anbefales endeligt behandlet i såvel økonomiudvalget som byrådet.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen om afslag til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 11-09-2000

Jr. n r . : ^  

Bosvaret:
®dQen til:
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Møde TMU d. 31-07-2000

Side 24

Journalnr. BM-01.02.05P16 Sagsid: 14035 Sagsbehandler: AS/TF Fmd, init.

Forslag til lokalplan for butik på hjørnet af Hovedgaden og Møllevej

Økonomi:

Bilag: Brev fra Færgegården af 23.06,2000
Brev fra Frederiksborg Amt af 28.06.2000 
Brev fra Forsvarets Bygningstjeneste af 22.05.2000 
Brev fra Vestermose Klub af 19.06.2000 
Brev fra Vestermose Fritidshjem af 26.06.2000 
Brev fra Magnoliavej 20 af 29.06,2000

Nyt Bilag til Økonomiudvalgets møde den 11. september 2000:

Forslag til lokalplan 63 - rev. sept. 2000

Sagsfremstilling:

Lokalplanforslag 63 for butik og mindre servicestation på hjørnet af Hovedgaden og Møllevej har i 
perioden 9. maj 2000 til 3. juli 2000 været fremlagt til offentligt gennemsyn.

I forbindelse hermed er fremkommet følgende indsigelser og bemærkninger:

Egnsmuseet Færgegaarden oplyser, at der ikke er bemærkninger til forslaget.

Frederiksborg Amt gør indsigelse til forslaget efter planlovens § 29, stk 2, og § 29 a stk. 2 jf. § 28, 
fordi forslaget ikke er i overensstemmelse med regionplanretningslinierne for detailhandel, 
erhvervsbyggeri og forurenende virksomheder. Indsigelsen skyldes følgende:

Detailhandel:
Kommunen indeholder ikke bestemmelser for det maksimale bruttoetageareal,
Forslaget indeholder ikke en redegørelse for den projekterede bebyggelses påvirkning af bymiljøet, 
herunder den eksisterende bebyggelse i området, friarealer og trafikale forhold.
Erhvervsbyggeri:
Forslaget indeholder ikke en miljøvurdering af erhvervsarealers anvendelse i forhold til 
grundvandsinteresser, eller trafik- og miljøkonflikter samt beskyttelsesinteresser i forhold til den 
nuværende og planlagte anvendelse af de tilstødende arealer,
Forslaget fastlægger ikke konsekvensområder omkring lokalplanområdet og klassificerer ikke 
områdets aktiviteter.
Vejforhold:



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 25

Amtet (som vejbestyrelse) meddeler, at det ikke kan forventes, at der vil blive givet tilladelse til ny 
vejadgang til Møllevej,
Dispensation kan ikke forventes til etablering af forslagets parkeringspladser og tankanlæg på 
arealer omfattet af tinglyst vej byggelinie,
Etablering af tankanlæg ved offentlig vej kræver tilladelse fra vejbestyrelsen. Et tankanlæg med 
den viste placering kan ikke forventes godkendt, fordi trafikafviklingen til og ved anlægget ikke 
vil blive tilfredsstillende.

Sagen er den 1. juli 2000 blevet overdraget til Hovedstadens Udviklingsråd, der som regionplan
myndighed skal tage stilling til de nærmere vilkår for ophævelse af indsigelsen

Forsvarets Bygningstjeneste har ingen bemærkninger til forslaget, fordi lokalplanområdet er 
fastlagt til ikke støjfølsom anvendelse.

Vestermose Klub gør opmærksom på de trafikale problemer, der er i forbindelse med cyklende 
skolebørn fra Møllegårdskolen, der cykler fra Møllevej til Hovedgaden, hvor der ikke ringe plads og 
ingen cykelsti på en del af strækningen. Klubben forudser, at problemerne bliver større ved en 
vedtagelse af lokalplanen, da der må regnes med større trafik på tværs af cykel og gangsti til og fra 
butik og servicestation. Klubben henstiller, at der findes en løsning for de bløde trafikanter inden en 
endelig vedtagelse af lokalplanen.

Forældrebestyrelsen ved Vestermose Fritidshjem gør indsigelse til, at der skabes et trafikalt 
knudepunkt mellem fritidshjem og plads for af- og påstigning af skolebus. Forældrebestyrelsen ser 
med bekymring på, at der etableres flere udkørsler og mener at 28 parkeringspladser er for lidt og 
kan medføre ulovlig parkering i området. Et hegn ønskes opsat for at hindre ind- og udkørsel 
udenfor de tilladte adgangsveje.

Morten Jørgensen, Magnolia vej 20 gør indsigelse til parkering på cykel sti/fortov og til fri ud- og 
indkørsel. I området er der mange skolebørn, der er 2 daginstitutioner og der er ældre borgere. Alle 
skal sikkert kunne passere området. Adgangsforholdene ønskes ændret til ensrettet trafik med 
indkørsel fra Møllevej og udkørsel til Hovedgaden. Der skal være krav om at den eksisterende butik 
skal renoveres med udhæng og rejsning og at levende hegn skal være stedsegrønt og føres hele 
vejen langs Møllevej og Hovedgaden kun afbrudt af ind- og udkørsel. Der må ikke opsættes 
antenner og at skiltning og reklamering kun må finde sted med særlig tilladelse og skal begrænses 
til et minimum.

Compact Clean v/Johnny Jensen har på mødet den 21. juni 2000 gjort indsigelse for at sikre 
tinglyst vejret noteret i lokalplanen. Desuden ønskes det, at vejarealet kræves markeret for at 
modvirke parkering til gene for til- og frakørsel fra ejendommen.

Et lokalplanforslag kan ikke vedtages endeligt, hvis en myndighed efter reglerne i §§ 28, 29 eller 29 
a i planloven har gjort indsigelse til forslaget. Forslaget kan først endeligt vedtages, hvis der mellem 
parterne kan opnåes enighed om de nødvendige ændringer. Kan enighed ikke opnåes, kan parterne 
indbringe uafklarede spørgsmål for Miljø- og Energiministeren.

Forvaltningen havde den 27. juni 2000 et møde med Frederiksborg Amt sammen med arkitekt Steen 
Berthelsen. Baggrunden for mødet med Amtet var, at Amtet agtede at gøre indsigelse til en række



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 26

forhold i lokalplanforslaget. Steen Berthelsen fremlagde på mødet et skitseoplæg, som på væsent
lige punkter imødegik Amtets indsigelser. Amtet erklærede sig herefter villig til at overveje sin 
indsigelse, når et ændret forslag var blevet fremsendt til Amtet.

Forvaltningen finder ikke at den lidt øgede trafik i området vil give så væsentlige gener, at det bør 
hindre etablering af det ansøgte.

Et ændret lokalplanforslag forventes færdigt i uge 31 d, å,

Fællesforvaltningen den 7. juli 2000:
Forvaltningen anbefaler på baggrund af mødet med Amtet samt de indkomne indsigelser og 
bemærkninger, at der til Amtet fremsendes et ændret lokalplanforslag med følgende indhold:
1. Adgang fra Møllevej etableres ikke.
2. Trafikken ledes fra Hovedgaden ensrettet ind i lokalplanområdet syd for ekst. slagterbutik og 

projekteret tankanlæg og ud nord for slagterbutik.
3. Parkeringspladser skal respektere vejbyggelinie mod Møllevej.
4. Vaskehal etableres ikke.
5. Tankanlægget gøres væsentligt mindre og trækkes tilbage for vejbyggelinien.
6. På lokalplanområdet må dagligvarebutikker maksimalt udgøre et bruttoetageareal på 1000 m2.
7. I lokalplanen redegøres for den proj. detailhandels betydning for bymiljøet.
8. I lokalplanen redegøres for miljøvurdering af erhvervsarealer, (forslag til tekst vil foreligge til 

mødet).
9. I lokalplanen indføjes bestemmelse om, at tankanlæg skal godkendes vejbestyrelsen, (forslag til 

tekst vil foreligge til mødet).
10. Lokalplanen forudsætter at der opnåes de nødvendige tilladelser fra Amtet vedr, til- og frakørsel.

Efter planlovens § 27. stk 3 kan der i forbindelse med den endelige vedtagelse af lokalplanen 
foretages ændringer af det offentliggjorte forslag. Det er forvaltningens opfattelse, at ændringerne i 
forslaget ikke hat* en sådan størrelse eller berører borgere og myndigheder på en sådan måde, at det 
er nødvendigt at sende lokalplanen ud i ny høring.

Såfremt der opnåes enighed med Amtet (HUR), på ovennævnte grundlag, videresendes sagen 
administrativt med anbefaling om ØK og byrådets godkendelse.

Beslutning:

Ad 2: Syd ændres til sydvest og nord ændres til nordøst.

Afdelingens notat af 31/7-2000 anbefales indarbejdet i lokalplanen.

§ 8.4 ændres til: at der ikke må opsættes udvendig antenne.

Sagen videresendes til behandling i ØK samtidig med at der optages forhandling med HUR/Amtet,
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Møde i OK den 07-08-2000

Beslutning:

Sagen udsættes til det ekstraordinære økonomiudvalgsmøde d. 15.08.2000 eller økonomiudvalgets 
møde i sept. 2000.

Fællesforvaltningen den 06.09.2000
SB-Tegnestuen har den 04.09.2000 fremsendt rev. projekt for lokalplanområdet.

Bygherren havde oprindelig ønske om, at opnå en aftale om manøvreringsplads på matr. nr. 5 bi, 
Neder Dråby, men da det ikke var muligt at opnå en sådan aftale, blev i stedet indgået aftale om, at 
Den Danske Bank frigav et areal til manøvrering på matr. nr. 5 q, Neder Dråby. SB-Tegnestuen er af 
forvaltningen blevet gjort opmærksom på, at en aftale om benyttelse af manøvreringsplads på 
nabogrund skal sikres ved tinglysning, inden der kan udstedes byggetilladelse.
For at sikre adgangsvejen for lastbiler med varer til dagligvarebutikken har det desuden været 
nødvendigt at skære et hjørne af det proj. byggefelt.
Bygherrens egen kørselsafdeling har gennemgået tilkørselsforholdene både for personbiler og for 
varetransport til butiksrampe og fundet forholdene tilfredstillende.

Det rev. lokalplanforslag er den 05.09.2000 sendt til Hovedstadens Udviklingsråd med anmodning 
om at Frederiksborg Amts indsigelse til forslaget af 28.06.2000, kan blive ophævet.

Det er fortsat forvaltningens opfattelse, at ændringerne i forslaget ikke har en sådan størrelse eller 
berører borgere og myndigheder på en sådan måde, at det er nødvendigt at sende lokalplanen i ny 
høring.

Forvaltningen anbefaler til ØK/byråd at det rev. lokalplanforslag vedtages endeligt med de ændrin
ger, som fremgår af tegningsbilag fremsendt af Sb-Tegnestuen og ændringer anbefalet af ØK den 
07.08.2000. Vedtagelsen sker med forbehold for, at der opnåes enighed med HUR om ophævelse af 
den meddelte indsigelse til forslaget.

Møde i OK den 11-09-2000

Jr. nr,:

Besvaret:
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Punkt 172

Møde i SBK d. 22-08-00

Journalnr. BM-16.00.13 Sagsid: 13133 Sagsbehandler: PH/SEK Fmd. init. 

Redegørelse for det frivillige sociale arbejde i 1998 iflg. Servicelovens §115

Økonomi:

Bilag:
Redegørelse af 1. juli 2000 for det frivillige sociale arbejde

Sagsfremstilling:

Ifølge Socialministeriets bekendtgørelse nr. 11. af 8. januar 1998 skal kommunen årligt udarbejde 
en redegørelse til Socialministeriet vedrørende udviklingen i det sociale arbejde i kommunen (§115 
stk. 4). Redegørelsen skal være indsendt til Socialministeriet senest den 1. juli 2000.

Forvaltningen har udarbejdet en redegørelse, der beskriver det foreløbige frivillige sociale arbejde i 
perioden 1. januar til 31. december 1999,

I året 1999 er der ialt bevilgede 158.916 kr. til følgende frivillige organisationer:

• Ældrerådet
• Fer i er ej sek I u b b en De Tre Ege
• Dansk Handicap Forbund
• F.B.U. Frederiksborg Amt
• Dansk Blindesamfund
• Jaegerspris Pensionistforening
• Røde Kors - Jægerspris afd.
• Husets Venner på Lejrvej
• Afasiklubben i Jægerspris

For så vidt angår støttens formål og målgruppe henvises der til redegørelsen, hvor der som bilag til 
denne er vedlagt udvalgets behandling af ansøgningerne.

I redegørelsen til Socialministeriet for 1998 var der lagt op til i perioden 1999/2000, at der skal 
afholdes et årligt temamøde med repræsentanterne for de frivillige organisationer og foreninger med 
henblik på en tættere dialog og indflydelse på de fremtidige støttemuligheder. Dette temamøde er 
efter aftale med formanden for SBK-udvalget planlagt til efteråret i Rejsestalden, hvor de frivillige 
organisationer indkaldes til møde.
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I den tidligere redegørelse for 1998 er der som tema for år 2000 peget på “ Flygtninges integrering 
i lokalsamfundet”. Hensigten med dette tema var en overvejelse om at få inddraget de frivillige 
krafter i foreningslivet til at tage del i opgaven med integrering af flygtninge. Temaet vil blive taget 
op med de frivillige organisationer på det planlagte møde i Rejsestalden, ligesom organisationerne 
opfordres til at fremkommer med andre relevante temaer i forhold til det frivillige sociale arbejde.

Efter bekendtgørelsen skal de frivillige organisationer have mulighed for at afgive en kortfattet 
udtalelse til kommunens redegørelse om udviklingen på det sociale område for perioden 1. januar* til 
31. december 1999. Fristen for indsendelse af udtalelse er 4 uger efter offentliggørelse i lokalavisen.

Fællesforvaltningen den 10. august 2000

Udvalget bedes inden offentliggørelse i lokalavisen tage stilling/godkende redegørelsen.

Beslutning:

Udvalget anbefalede redegørelsen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 11-09-2000

Beslutning:

Jr. nr.: 
Besvar 
Sagen
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Punkt 173

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-00.01P22 Sagsid: 14670 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Kultur- og fritidspolitik for Jægerspris kommune.

Økonomi:

Bilag:
Udkast til kultur- og fritidspolitik
Sammenskrivning af kommentarer fra Arbejdsgruppen, samt skriftlige kommentarer fra 
foreningerne

Sagsfremstilling:
Social-, bøme og kulturudvalget nedsatte på opfordring fra Folkeoplysningsudvalget en 
arbejdsgruppe i august 1998. Gruppen skulle udarbejde oplæg til en kultur- og fritidspolitik.

Arbejdsgruppen består af Freddy Pedersen, Troels Jensen, Ruth Rasmussen og Jan Rylander fra 
Folkeoplysningsudvalget. Svend Erik Isakson, Ove Skipper og Kirsten Andersen fra Social-, bøme- 
og kulturudvalget. Fra forvaltningen har deltaget Lene Jensen og Elsebeth Kristensen,

Arbejdsgruppen har afholdt 5 møder og 1 temalørdag. Herudover har gruppen afholdt 1 møde med 
interesserede foreninger samt inviteret til 4 borgermøder.

Forvaltningen har på baggrund af Arbejdsgruppens diskussioner udarbejdet et skriftligt oplæg, som 
har været til høring i Arbejdsgruppen og blandt foreningerne. Det foreliggende udkast er et resultat 
heraf.

Udkastet til kultur- og fritidspolitikken er bygget op således, at der først kommer en række 
overordnede målsætninger, som udtrykker arbejdsgruppens politiske mål. De overordnede mål er så 
forsøgt omsat til en række delmål med nogle bud på, hvordan de bliver opfyldt. Indsatsområderne er 
endnu ikke prioriteret, ligesom arbejdsgruppen heller ikke har forholdt sig til økonomi.

Efter godkendelse i Udvalg og Byråd vil forvaltningen udarbejde prioriteret liste over 
indsatsområder. Listen vil blive forelagt Udvalg samt Byråd til godkendelse.

Fællesforvaltningen den 07.08.00

Det indstilles til Udvalget, at anbefale det fremlagte udkast til kultur- og fritidspolitik til 
godkendelse i Byråd.
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Folkeoplysningsudvalget behandler samme sag på deres møde 22. august 2000.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 11-09-2000

Beslutning:

Jr. nr.:

ElOSVcU

Sagen
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Punkt 174

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-21.00.00100 Sagsid: 14672 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Ny lov om biblioteksvirksomhed

Økonomi:

Bilag:
Lov om biblioteksvirksomhed

Sagsfremstilling:
Den 4. maj 2000 blev Lov om Biblioteksvirksomhed vedtaget i Folketinget. Loven trådte delvis i 
kraft den 1. juli 2000.
De væsentligste ændringer i forhold til den tidligere Lov om Folkebiblioteker er:
- Forpligtigelsen til at stille musik- CD-er, CD-rom, interenetadgange og multimedier til rådighed.
- Niveauet for boganskaffelser skal som minimum fastholdes.
- Vederlagsfrihed bevaret
- Folkebiblioteket står til rådighed for enhver med bopæl i Danmark
- Mulighed for mellemkommunal udligning
- Bibliotek.dk - “Danbib for Alle”
- Mulighed for at udelukke lånere fra hjemlån på baggrund af materialerestancer
- Adgang til at opkræve væsentlige højere gebyrer ved for sen aflevering
- Folkebibliotekslederen” skal have relevant faglig baggrund, ikke længere krav om faguddannet 
bibliotekar.

For at opfylde obglitorierne i loven er der fulgt en “pose penge” med i form af øgede bloktilskud til 
kommunerne.

På mødet vil loven og dens konsekvenser for Jægerspris blive nærmere gennemgået af Elsebeth 
Kristensen.

Fællesforvaltjningen den 8. august 2000
Udvalget bedes tage sagen til efterretning.

Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning og videresendte den til økonomiudvalgets og byrådets 
behandling.
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Møde i OK den 11-09-2000

Beslutning:

Jr. nr.;
Besvaret,
Bageri til;
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Punkt 175

Journalnr. BM-00.14G00 Sagsid: 14414 Sagsbehandler: AMJ/SEK Fmd. init.

Fast træffetid for udvalgsformænd

Økonomi:

Bilag:
Henvendelse af 23. maj 2000 fra SF (vedlagt i sagen)

Sagsfremstilling:

SF v/ Benny Pedersen har den 23. maj 2000 fremsendt forslag om, at Jægerspris Kommune indfører 
fast, åben træffetid for udvalgsformændene.

Det er tanken med forslaget at udvalgsformændene skal kunne træffes uden forudgående 
tidsbestilling, det foreslås derfor ;

• at træffetiden mindst er af 1 times varighed
• at træffetiden ligger sent tirsdag eller torsdag
• at træffetiden mindst er en gang månedlig, gerne hver 14. dag , evt. 1 gang om ugen
• at den enkelte borger umiddelbart har et kvarter til rådighed
• at ordningen iværksættes senest 2 mdr. efter vedtagelse i Byrådet
• at ordningen evalueres efter at have fungeret i 1 år.

Ønsker en borger på nuværende tidspunkt at tale med udvalgsformanden, foregår det ved at 
Ledelsessekretariatet formidler kontakten og træffer aftale mht. mødetidspunkt mv.

Spørgsmålet har været drøftet på TMU’s møde den 24. august 2000 samt på SBKU’s møde den 22. 
august 2000.

På TMU’s møde blev det besluttet, at anbefale at udvalgsformanden fortsat skal kunne træffes efter 
aftale, men at det skal synliggøres bedre. Benny Pedersen fastholdt sit forslag. ISBKU blev det 
derimod besluttet, at udvalgsformanden har træffetid torsdage kl. 16 - 17.

Ledelsessekretariatet den 5. september 2000 W** ~
Til drøftelse i økonomiudvalget. BesVaf&ti

Møde i OK den 11-09-2000
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Punkt 176

Møde OK d. 11-09-2000

Journallir. BM-00.01K01 Sagsid: 14521 Sagsbehandler: JOJ/BOG Fmd. init.

Revision af regnskabet for året 1999

Økonomi:

Bilag: Beretning nr. 132 

Sagsfremstilling:

Revisionen har fremsendt beretning nr. 132 vedr. revision af regnskabet for 1999.

Den foretagne revision har givet anledning til 4 bemærkninger:

1. Bilag til kasse- og regnskabsregulativet mangler.
2. Manglende afstemning på statuskonti.
3. Fejlkontoen er O-stillet ved ompostering til regnskabsår 2000.
4. Manglende afstemning vedr. lønsystemet og indberetning til Told og Skat.

Vedr, ad 1.

Det er aftalt med revisionen, at bilagene udarbejdes senest ultimo november 2000.

Vedr, ad 2, 3 og 4.

Det er aftalt med revisionen, at de bistår kommunen med afstemningen.

Ledelsessekretariatet den 05.09.2000
Det anbefales, at revisionsberetning nr. 132 godkendes.

Beslutr'*—

Besvaret:
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Punkt 177

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-00.01K01 Sagsid: 14779 Sagsbehandler: JOJ/SEK Fmd. init.

Delberetning nr. 131 fra Kommunernes Revisionsafdeling vedr. 1999 - Områder 
med statsrefusion

Økonomi:

Bilag: Beretning nr. 131 

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revision har fremsendt beretning nr. 131 som vedrører revisionen af de sociale 
regnskaber for året 1999 - Områder med statsrefusion.

Revisionen har ikke givet anledning til bemærkninger.

Ledelsessekretariatet den 05.09.2000

Revisionsberetning nr. 131 anbefales godkendt.

Beslutnin

Jr. nr.:
Besvaret: 
Sagen til:
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Punkt 178

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-03.02.00S55 Sagsid: 14774 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init. 

Jægerspris almennyttige Boligselskab -årsregnskab 1999

Økonomi:

Bilag: Årsregnskab 1999 og revisionprotokollat vedlagt i sagen

Sagsfremstilling:

DAB fremsender på vegne af Jægerspris almennyttige Boligselskab regnskab for 1999. Regnskabet 
er godkendt af selskabets bestyrelse d. 4. august 2000. Det skal oplyses, at revisionen ikke har 
nogen bemærkninger til det aflagte regnskab.

Ledelsessekretariatet den 5. september 2000:
Regnskabet anbefales godkendt.

Jr. nr.: _
Besvaret. _ _ _ _ _  
Sagen til: __



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 38

Punkt 179

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-25.25.04K07 Sagsid: 14768 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Skatteafdelingens beretning for perioden 1. juli 99 til 30. juni 2000

Økonomi:

Bilag
Skatteafdelingens beretning

Sagsfremstilling:

Ifølge ligningsplanen for perioden 1.7.99 til 30.6.00 skal status pr. 30.6.00 over periodens arbejde 
afrapporteres til Byrådet og til Told- og Skattestyrelsen.

Skatteafdelingen har i denne ligningsperioden nået målene + 14,5% yderligere for så vidt angår 
ligning af erhvervsdrivendes selvangivelser. Dette har været muligt, idet Byrådet har bevilget midler 
til opgavens udførelse. Målet er nået ved overarbejde og ekstern hjælp.

I forhold til den tidligere ligningsperiode (1.7.98 - 30.6,99), hvor målet ikke blev nået, er der 
foretaget ligningsmæssige ændringer på yderligere 9.217.604.

Jægerspris Kommune er stadig underlagt Told- og Skattestyrelsens skærpede tilsyn, idet 
Skatteafdelingen ikke nåede målene pr. 30.6.99 og dette tilsyn vil først ophøre, når Jægerspris 
Kommune også har nået de udmeldte mål pr. 30.6.01.

Grundet den større aktivitet i Skatteafdelingen har Skat te ankenævnet også haft flere sager at 
behandle. Nævnet har færdigbehandlet 34 sager mod 18 i den tidligere ligningsperiode.

Efter at have stagneret i ligningsperioden 98/99 er antallet af både personlige og telefoniske 
henvendelser til afdelingen igen steget, samtidig med at flere borgere bruger indberetninger pr. 
telefon og internet.

Med hensyn til resultatet af årsopgørelserne går udviklingen i den rigtige retning. Færre og færre 
årsopgørelser resulterer i restskatter og flere i overskydende skatter. Ikke kun fordelingen går i den 
rigtige retning, men også beløbene. Restskatterne for indkomståret 1996 udgjorde 17.1 mil, mens de 
for indkomståret 1998 udgjorde 13,4 mil.

Restancemassen udvikler sig også gunstigt. Pr. 30.6.96 beløb restancerne til 25 mil, mens de pr. 
30,6.00 er nedbragt til 13.8 mil.



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 39

Fællesforvaltningen den 31.08.00
Det indstilles til økonomiudvalget og byrådet, at beretningen godkendes.

Beslutning:

Jr. nr.:

Besvaret: _  
Sagen fil;
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Punkt 180

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-15.00009 Sagsid: 14220 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen 2000

Økonomi:

Bilag:

Bilag 1 . Nøgletal for arbejdsmarkedsafdelingen i Jægerspris kommune, 1. og 2. kvartal 2000 
samt nøgletal for 1999.

Sagsfremstilling:

Hermed fremlægges arbejdsmarkedsafdelingens nøgletal for 2. kvartal 2000 til orientering. Som det 
fremgår af bilaget er der fra 1. kvartal til 2. kvartal 2000 samt fra 2. kvartal 1999 sket følgende:

• Antallet af førtidspensionister er pr. marts 2000 faldet fra 507 pensionister til 499 pensionister pr. 
juni 2000. Dette er et fald på 1,6 %. For 2. kvartal 1999 var antallet af pensionister på 524 
personer svarende til et fald på 4,8 % set i forhold til 2. kvartal 1999. Denne positive udvikling 
dækker imidlertid fortsat over en ændret fordeling mellem førtidspensionister med h.h.v. 100 %, 
50 % og 35 % refusion, men hovedtendensen er et klart fald i antallet af pensionister fra 1999 til 
2000.

• Det samlede antal sygedagpengesager er pr. marts 2000 faldet fra 141 sager til 132 sager pr. juni 
2000. Det tilsvarende tal for juni måned 1999 - 2. kvartal var 132 sager.

• Varigheden pr.sygedagpengesag er fra 1. kvartal til 2. kvartal steget fra 36 uger til 41 uger, idet 
der p.t. er et mindre opsving i antallet af sager ud over 52 uger der påvirker varigheden pr. sag.

• Antallet af sager over 52 uger er langt fra niveauet i 1999, hvor der på et tidspunkt var 48 sager 
mod de nuværende 32 sager i 2. kvartal 2000.

• Antallet af kontanthjælpsmodtagere er pr. juni 2000 - 2. kvartal på 149 sager heraf 41 i 
aktivering, medens 1. kvartal pr. marts 2000 udviste 159 sager heraf 46 i aktivering.

• Antallet af unge på kontanthjælp er stødt og rolig faldet i perioden fra i januar måned med 23 
personer til 13 personer i juni måned 2000.

Samlet set er der fortsat tale om en positiv udvikling på de fleste områder, idet sagsmængden på 
pensionsområdet er faldende, ligesom mængden af sygedagpengesager over 52 uger har fra 1999 til 
2000 været pænt nedadgående. Afdelingen har dog konstateret en stigning i mængden af sager fra 
de offentlige arbejdsgivere, der som følge af en lovændring pr. 1. januar 2000 kan indhente refusion 
ved sygdom på ligefod med de private arbejdsgivere. Afdelingen har endvidere på 
kontanthjælpsområdet fortsat et stigende antal klienter med et flerhed af problemer ud over
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ledighed, som langt fra er arbejdmarkedsparate til det ordinære arbejdsmarked. Det er fortsat 
afdelingens vurdering, at max. 10 % af kontanthjælpsmodtagerne er reel parate til arbejdsmarkedet.

Fællesforvaltningen 9. august 2000

Sagen medtages til orientering.

Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning og videresendte den til økonomiudvalgets og byrådets 
orientering.

Møde i OK den 11-09-2000 

Beslutning:

Jr. nr,; 

Besvaret: 
Sagen ril: i
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Punkt 181

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-16.07,00829 Sagsid: 13703 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Forslag fra Frederiksborg Amts sygehusvæsen om ny betalingsordning for 
ventepatienter

Økonomi:

Bilag:
Brev fra Sundhedsvæsenet, Frederiksborg Amt bilagt Retningslinjer for samarbejde mellem 
sygehusene og kommunerne vedrørende ventepatienter pr. 1. august 2000.

Sagsfremstilling:

Amtsrådet vedtog den 15. juni 2000 ny betalingsordning for ventepatienter. Ordningen er beskrevet 
i “Retningslinjer for samarbejde mellem sygehusene og kommunerne vedrørende ventepatienter pr. 
1. august 2000”.

Amtet stiller herefter 35 “gratis” senge til rådighed for kommunerne svarende til 12775 sengedage 
om året. Kvoten fordeles i forhold til kommunernes antal af borgere over 67 år. Når kommunen har 
opbrugt sin kvote, kræves betaling fra første ventedag. Taksten (1998 prisniveau) er 1360 kr. pr. dag 
for personer på 67 år eller derover og 680 kr. pr. dag for personer under 67 år.
Færdigbehandlede patienter, der er indlagt d. 1. august, indgår i den nye ordning.

Målgruppen for betalingsordningen er færdigbehandlede somatiske patienter, der ikke kan udskrives 
på grund af manglende plejehjemspladser eller andre passende kommunale sociale- og 
sundhedsmæssige tilbud.

Jægerspris har 337 gratis sengedage i hele 2000. Kvoten fra 1. august til 31. december 2000 udgør 
140 sengedage.
Igennem flere år har Jægerspris ikke haft betalingsdage for ventepatienter på sygehuset.

Udover at være betalingsordning skal retningslinjerne for smarbejdet mellem sygehusene og 
kommunerne udgøre de overordnede rammer om implementeringen af et sammenhængende 
behandlings- og udskrivningsforløb for borgere i Frederiksborg Amt.

Retningslinjerne vil blive vurderet ved årets udgang m.h.p. en evt. justering og bliver iøvrigt 
løbende behandlet af en arbejdsgruppe nedsat under Det Sundhedspolitiske Forum.
Det konkrete samarbejde mellem amt og kommuner kvalitetsudvikles og sikres i “Det koordinerede 
Udskrivningsforløb”.
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Fællesforvaltningen den 7. august 2000
Forelægges til orientering for SBKU, økonomiudvalg og byråd.

Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning og videresendte den til økonomiudvalgets og byrådets 
orientering.

Jr. nr.:
Besvaret:
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Punkt 182

Møde SBK d. 22-08-2000

Journalnr. BM-81.39.00P20 Sagsid: 14686 Sagsbehandler: KUK/SU Fmd. init.

Medarbejdere i Spisestedet indgår i jobrotationsprojekt vedr. økologi, miljø og 
sundhed

Økonomi:

Bilag:
Kursusprogram (vedlagt i sagen)

Sagsfremstilling:

Økonomaforeningen og Arbejdsformidlingen har etableret et jobrotationsprojekt, der skal afvikles 
fra d. 8. januar til d. 3. juli 2001.

Projektet, hvis hovedformål er at opkvalificere køkkenassistenter, køkkenledere og økonomaer 
indenfor ernæring, økologi og miljø, afvikles med et antal kursusforløb af 6 ugers varighed. 8 af 
Spisestedets medarbejdere deltager.
Sekundært opkvalificeres den ledige, der vikarierer i de faste medarbejderes kursusperiode.
Målet med projektet er at give deltagerne indsigt i , hvad begrebet økologi dækker, hvad økologisk 
omlægning indebærer, og hvilke økonomiske konsekvenser det vil have for institutionen at inføre 
økologisk produktion.

Det er udgiftsneutralt at indgå i projektet.

Fællesforvaltningen den 11. august 2000
Til orientering.

Beslutning:

Udvalget tog orienteringen til efterretning og videresendte den til økonomiudvalgets og byrådets 
orientering.
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Punkt 183

Møde OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-OO.IO.OOGOO Sagsid: 14006 Sagsbehandler: EN/KH Fmd. init.

Fordeling af flygtningekvoter

Økonomi:

Bilag: Brev af 5. juli 2000 fra Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt (vedlagt i sagen)

Sagsfremstilling:

Udlændingestyrelsen har overfor Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt i marts måned udmeldt 
en ændret fordeling af kvoten for flygtninge, som med tilbagevirkende kraft for 2000 og for de 
kommende 2 år er forhøjet.

Oprindeligt var landskvoten for 2000, 2001 og 2002 udmeldt til at være på 3.000 flygtninge pr. år, 
men denne blev ændret til 3900 flygtninge i år 2000, 3800 flygtninge i år 2001 og 3600 flygtninge i 
år 2002.

Konsekvenserne af den ændrede landskvote indebar en stigning på ca. 30 % for Jægerspris 
kommune, og for år 2000 blev kvoten forhøjet til 12 flygtninge mod oprindeligt 9 flygtninge, for år 
2001 og 2002 bliver kvoten nu 11 flygtninge mod oprindeligt 8 flygtninge.

Kommuneforeningens bestyrelse måtte på sit møde den 5. april d.å. konstatere, at der ikke har 
kunne opnås enighed om en fordeling af kommunekvoterne mellem kommunerne i Frederiksborg 
amt.

Den 29. august 2000 har der påny været afholdt et borgmestermøde med kommunerne i 
Frederiksborg amt, hvor kommunekvoterne for årene 2001, 2002 og 2003 blev drøftet..
Hovedparten af borgmesterene i amtet enedes om en fordeling, medens et fåtal af kommunerne ikke 
kunne underskrive en aftale om fordeling af flygtninge.

Med baggrund i det afholdte borgmestermøde er der således ikke p.t, opnået fuld enighed og 
medmindre der ikke sker ændringer i dette, vil udlændingestyrelsen efter den 10. september d.å. 
fordele flygtningene.

Den nye aftale betyder, at Jægerspris kommune skal modtage 13 flygtninge om året i årene 2001 
samt 2002, herudover skal kommunen i år 2003 skal modtage 11 flygtninge. Aftalen er der dermed 
en forøgelse af kvoten i forhold til aftalen den 5. april d.å. med kommuneforeningen.
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Fællesforvaltningen den 4. september 2000

Sagen medtages til økonomiudvalget til orientering og punktet optages på SBK-udvalgets dagsorden 
den 26. september d.å.

dr. nr.:
Besvaret: 
Bagen til:
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Punkt 184

Møde i OK d. 11-09-2000

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


